



ບົດຮຽນໂຮງຮຽນວັນອາທິດ  
ວັນອາທິດ ທີ 15 ກັນຍາ 2024 (09-15-2024)

ຈຸດປະສົງທີ່ຖືກສ້າງແປງຄືນໃໝ່

ຈຸດສໍາຄັນໃນບົດຮຽນ: ຜ່ານທາງພຣະເຢຊູ, ພວກເຮົາສາມາດໄດ້ຮັບການໃຫ້ອະພິຍາຍແລະຖືກສ້າງແປງຄືນໃໝ່ສູ່ຈຸດປະສົງທີ່ພຣະອົງໄດ້ສ້າງພວກເຮົາມາ.

ພຣະຄຳພີຕອບສນອງຕໍ່ຊີວິດ:

ສິບຄົງທີ່ໄດ້ດົນ. ມັນຕາຍສີ. ມັນແຕກ. ມັນລອກ. ຢູ່ໃນເຮືອນດົນພໍ, ແລະທ່ານກໍຈະພົບເອງໃນການຈໍາເປັນທີ່ຕ້ອງໄດ້ທາສີໄມ້ພາຍນອກໃໝ່. ຂ້າພະເຈົ້າຕ້ອງເຮັດແນວນັ້ນສອງເທື່ອໃນຮອບຫຼາຍປີ. ແຕ່ເມື່ອຂ້າພະເຈົ້າທາສີ, ຂ້າພະເຈົ້າໃຊ້ພຽງແຕ່ສີດຽວ. ລ້າງຝາ, ຊຸດສີເກົ່າທີ່ແຕກລອກ, ແລະໄດ້ທາສີເຄືອບໃໝ່. ສາມາດຄວບຄຸມໄດ້. ແຕ່ການຈັດການກັບຫຼາຍຮ້ອຍສີທີ່ຈິດໆແລະຖືກປົກຄຸມດ້ວຍຄວາມເປື້ອນເປົມຫຼາຍປີແມ່ນບາງສິ່ງທີ່ແຕກຕ່າງຮວມຂ້າກັນທັງໝົດ. ການສ້າງສັນສິລປະຄືນໃໝ່ແມ່ນວຽກງານທີ່ໃຫຍ່ຫຼວງທີ່ສຸດທີ່ຈະບໍ່ປ່ອຍໃຫ້ຄົນເຊັ່ນຂ້າພະເຈົ້າເຮັດ. "ເຂົ້າແລງຄາບສຸດທ້າຍ," ຂອງລີໂອນາໂດ ດາ ວິນຊີ (Leonardo da Vinci), ຮູບແຕ້ມເທິງຝາທີ່ຫັກຂອງແຊນຕາ ມາເຣີ ແດວ ກເຣຊີ (Santa Maria delle Grazie), ເລີ່ມຊຸດໂຊມລົງບໍ່ດົນຫຼັງຈາກ ດາ ວິນຊີ ເອົາແປງຂອງລາວໄປ. ນັບຕັ້ງແຕ່ສ້າງສໍາເຮັດໃນປີ 1498, ຮູບແຕ້ມດັ່ງກ່າວໄດ້ດໍາເນີນຄວາມພະຍາຍາມບຸຣະນະ 7 ຄັ້ງ, ແລະຄັ້ງສຸດທ້າຍໄດ້ໃຊ້ເວລາ 20 ປີ. ພວກເຮົາຕ້ອງການການສ້າງແປງເຊັ່ນດຽວກັນ. ເຮົາໄດ້ສູນເສັ້ນທາງຂອງເຮົາ, ໄດ້ຫຼົງທາງໄປຈາກພຣະເຈົ້າ, ແລະໄດ້ເອົາສີທາປົກຊີວິດອັນອຸດົມສົມບູນແລະຈຸດປະສົງທີ່ພຣະເຈົ້າໄດ້ສ້າງເຮົາດ້ວຍສີທີ່ຈິດໆຂອງຕົນເອງແລະສິ່ງເປື້ອນເປົມຂອງບາບ. ບໍ່ມີການເຮັດດ້ວຍຕົວເອງ (DIY) ໄດ້ເລີຍ. ພວກເຮົາຕ້ອງການພຣະອາຈານຜູ້ບຸຣະນະ.

ພຣະຄຳພີກ່າວວ່າຢ່າງໃດ? (ເບິ່ງຕາມຫົວຂໍ້ 1, 2, ແລະ 3,)

ສຶກສາພຣະຄຳພີ

1. ກິຈການ 3:14-18

14. ຊຶ່ງເປັນອົງບໍລິສຸດແລະຊອບທັມ ແລະໄດ້ຂໍທ່ານປ່ອຍຜູ້ຂ້າຄົນໃຫ້ແກ່ທ່ານທັງຫຼາຍ. 15. ຈຶ່ງຂ້າພຣະອົງຜູ້ຊົງເປັນເຈົ້າຊີວິດເສັ້ນແຕ່ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງບັນດານໃຫ້ພຣະອົງເປັນຄົນມາຈາກຕາຍ ຝ່າຍພວກເຮົາເປັນພຍານໃນເຮືອງນີ້. 16. ໂດຍຄວາມເຊື່ອໃນພຣະນາມຂອງພຣະອົງ ພຣະນາມນັ້ນຈຶ່ງເຮັດໃຫ້ຄົນນີ້ມີແຮງຂຶ້ນ ຄືຜູ້ຊົງທ່ານທັງຫຼາຍເຫັນ ແລະຮູ້ຈັກນີ້ກໍແມ່ນຄວາມເຊື່ອຊຶ່ງເກີດດ້ວຍພຣະອົງນັ້ນທີ່ໄດ້ເຮັດໃຫ້ຄົນນີ້ດີເປັນປົກກະຕິຕໍ່ທ່ານທັງຫຼາຍ. 17. "ພີ່ນ້ອງທັງຫຼາຍເອີຍ, ບັດນີ້ຂ້າພະເຈົ້າຮູ້ແລ້ວວ່າ ທ່ານທັງຫຼາຍໄດ້ເຮັດໄປຕາມຄວາມບໍ່ຮູ້ ທັງພວກເຈົ້ານາຍຂອງທ່ານກໍເຮັດເໝືອນກັນ. 18. ແຕ່ເຫດເຫຼົ່ານັ້ນທີ່ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງປະກາດໄວ້ລ່ວງໜ້າ ໂດຍປາກຂອງພວກຜູ້ທໍານວາຍທັງໝົດວ່າ ພຣະຄຣິດຂອງພຣະອົງຕ້ອງທົນທຸກທໍຣະມານ ພຣະອົງຈຶ່ງຊົງໃຫ້ສໍາເຮັດດັ່ງນີ້.

ມີຄົນຈໍານວນໜ້ອຍທີ່ມັກການຂັດຂວາງ. ຂ້າພະເຈົ້າບໍ່ມັກ, ແຕ່ວ່າຂ້າພະເຈົ້າພະຍາຍາມຫຼາຍຂຶ້ນເພື່ອເບິ່ງການຂັດຂວາງໃຫ້ເປັນໂອກາດ. ນັ້ນຄືໂອກາດທີ່ເປີດແລະໂຢຮັນໄດ້ເຮັດ. ໃນກິຈການ 3, ຜູ້ຕິດຕາມພຣະເຢຊູທັງສອງຄົນນີ້ໄດ້ເດີນທາງໄປທີ່ພຣະວິຫານເພື່ອອະທິຖານ. ການອະທິຖານແມ່ນແນ່ນອນວ່າເປັນການປະຕິບັດທີ່ສໍາຄັນແລະຈໍາເປັນສໍາລັບພວກເຮົາທຸກຄົນ, ແຕ່ເປີດກັບໂຢຮັນໄດ້ຖືກຂັດຂວາງ, ພວກເພິ່ນໄດ້ພົບກັບຄືນງ່ອຍຂໍທານ, ແຕ່ແທນທີ່ຈະໃຫ້ເງິນສອງສາມຫຼຽນ, ພວກເພິ່ນໄດ້ໃຫ້ລາວບາງສິ່ງບາງຢ່າງທີ່ດີກວ່າ. ເປີດໄດ້ກ່າວວ່າ, "ເງິນແລະຄໍາເຮົາບໍ່ມີ ແຕ່ອັນທີ່ເຮົາມີຢູ່ນັ້ນເຮົາໃຫ້ແກ່ເຈົ້າ ຄືໃນນາມຂອງພຣະເຢຊູຄຣິດໂທນາຊາເຮັດ, ຈຶ່ງຢ່າງໄປ."! (ຂໍ້ 6). ຊາຍນັ້ນໄດ້ຮັບການປິ່ນປົວໃຫ້ຫາຍທັນທີ, ແລະລາວສາມາດເຮັດບາງສິ່ງບາງຢ່າງທີ່ລາວບໍ່ເຄີຍເຮັດມາກ່ອນ:

"ລາວໄດ້ເຂົ້າໄປໃນພຣະວິຫານກັບພວກເຂົາເຈົ້າ" (ຂໍ້ 8). ຄວາມເບັ້ງລ່ອຍຂອງລາວໄດ້ກົດຂວາງລາວບໍ່ໃຫ້ເຂົ້າມາ. ແຕ່ຊາຍຜູ້ນັ້ນບໍ່ພຽງແຕ່ເຂົ້າໄປ; ລາວ "ຍ່າງ, ໂດດ, ແລະສັນລະເສີນ" (ຂໍ້ 8). ຂ້າພະເຈົ້າຄິດວ່າແມ່ນແຕ່ໃນມື້ນີ້ຜູ້ໃດນຶ່ງເຕັ້ນໄປມາຈະດຶງຄວາມສົນໃຈຂອງຜູ້ຊົນ, ແລະແນ່ນອນວ່າຜູ້ຊົນກໍ່ຮວມຕົວກັນຂຶ້ນໃນພຣະວິຫານໃນມື້ນັ້ນ. ເປໂຕຍິດເອົາການຂັດຂວາງນີ້ແລະປ່ຽນເປັນໂອກາດທີ່ຈະເວົ້າເຖິງພຣະເຢຊູ. ເປໂຕເລີ່ມຕົ້ນດ້ວຍຄຳຖາມທີ່ມີຄຳຕອບທີ່ຊັດເຈນວ່າ: "ຊາວອິສຣາເອນເອີຍ ເປັນຫຍັງຈຶ່ງແປກໃຈໃນເລື່ອງນີ້?" (ຂໍ້ 12). ເປໂຕໄດ້ຊັດເຈນໃນການໃຫ້ກຽດສັກສີແລະສ່ຽງຮາສີຂອງພຣະເຢຊູ. ຈາກນັ້ນເປໂຕໄດ້ທັນເອົາຄວາມສົນໃຈຈາກຜູ້ຖືກປິ່ນປົວ ແລະໄປຫາຜູ້ຊົນເອງ. ລາວໄດ້ນຳເອົາພຣະເຢຊູເຂົ້າໄປໃນການສົນທະນາ, ແຕ່ຫຼັງຈາກນັ້ນໄດ້ເວົ້າວ່າ, "ທ່ານປະຕິເສດຜູ້ບໍ່ຮູ້ສຸດແລະຊອບທັມ ... ພວກທ່ານໄດ້ຂ້າແຫຼ່ງຂອງຊີວິດ" (ຂໍ້ 14-15). ນັ້ນແມ່ນການກ່າວຫາທີ່ຮ້າຍແຮງແລະມີສະຕິດີ; ຄວາມໝາຍຂອງພາສາກຣິກທີ່ຢູ່ເບື້ອງຫຼັງ "ປະຕິເສດ" ບໍ່ຈຳເປັນຕ້ອງໝາຍຄວາມວ່າພວກເຂົາບໍ່ເຊື່ອ, ແຕ່ວ່າພວກເຂົາປະຕິເສດທີ່ຈະຍອມຮັບ. ເຖິງແມ່ນວ່າຜູ້ຄົນໄດ້ຮັບຮູ້ເຖິງການສັ່ງສອນຂອງພຣະເຢຊູແລະການອັດສະຈັນທີ່ທ້າເຊື່ອ, ແຕ່ເຂົາເຈົ້າບໍ່ຕ້ອງການພຣະອົງ. ນອກຈາກນັ້ນ, ເປໂຕຕ້ອງການພວກເຂົາໃຫ້ເຂົ້າໃຈວ່າພວກເຂົາບໍ່ພຽງແຕ່ປະຕິເສດພຣະອາຈານທີ່ເດີນທາງໄປມາເທົ່ານັ້ນ: ພຣະເຢຊູຄື "ຜູ້ບໍ່ຮູ້ສຸດແລະຊອບທັມ" (ຂໍ້ 14). ນີ້ບໍ່ໄດ້ສູນທາຍໄປເທິງຜູ້ຊົນຊາວຍີວ. ເປໂຕໄດ້ອ້າງເຖິງພຣະເຢຊູເປັນພຣະເມຊີອາຂອງພຣະເຈົ້າ. ນີ້ແມ່ນພຣະເມຊີອາຂອງພຣະເຈົ້າ-ແຫຼ່ງແທ້ຈິງຂອງຊີວິດ-ຢູ່ໃນທ່າມກາງພວກເຂົາ, ແຕ່ພວກເຂົາໄດ້ປະຕິເສດແລະໄດ້ຂ້າພຣະອົງ. ຂອບຄຸນຢ່າງຍິ່ງ, ນັ້ນບໍ່ແມ່ນຈຸດຈົບຂອງເລື່ອງ. ພຣະເຈົ້າໄດ້ປຸກພຣະເຢຊູໃຫ້ເປັນຄົນມາຈາກຕາຍ. ນີ້ບໍ່ໄດ້ແມ່ນຄຳເວົ້າຫຼືການຄິດປາຖນາເອົາເອງ. ເປໂຕກັບໂຍຮັນຍືນຢູ່ທີ່ນັ້ນເປັນພຍານເຖິງການຟື້ນຄືນຊີວິດຂອງພຣະເຢຊູ. ເນື່ອງຈາກວ່າພຣະເຢຊູຍັງຊົງພຣະຊົນຢູ່, ພຣະອົງຍັງກະທຳການຢູ່. ພຣະອົງກະທຳການຕ່າງໜ້າໃຫ້ພວກເຮົາດັ່ງທີ່ພວກເຮົາວາງ "ຄວາມເຊື່ອໃນນາມຂອງພຣະອົງ" (ຂໍ້ 16). ຊື່ຂອງພຣະເຢຊູບໍ່ແມ່ນບາງຄຳທີ່ພິເສດ; ແມ້ແຕ່ສຳລັບພວກເຮົາ, ຊື່ຂອງພວກເຮົາເປັນຕົວແທນທັງໝົດຂອງພວກເຮົາວ່າເປັນໃຜ. ສະນັ້ນການວາງຄວາມເຊື່ອໃນພຣະນາມຂອງພຣະເຢຊູແມ່ນການເຊື່ອໃນແລະໄວ້ວາງໃຈໃນສິດອຳນາດຂອງພຣະເຢຊູ. ເພາະວ່າພຣະເຢຊູຊົງພຣະຊົນຢູ່, ການວາງຄວາມເຊື່ອຂອງເຮົາໃນພຣະອົງກໍ່ຍັງປ່ຽນແປງຊີວິດເໝືອນດັ່ງທີ່ເຄີຍເປັນມາສຳລັບຄົນພິການຄົນນີ້. ແຕ່ມັນໃຊ້ຄວາມເຊື່ອຫຼາຍປານໃດ? ພວກເຮົາບໍ່ຮູ້ວ່າຄວາມເຊື່ອຫຼືຄວາມເຂົ້າໃຈຄົນພິການຄົນນີ້ມີຫຼາຍປານໃດ, ແຕ່ເມື່ອເປໂຕເວົ້າວ່າ, "ໃນນາມຂອງພຣະເຢຊູຄຣິດໂທນາຊາເຣັດ ຈົ່ງຍ່າງໄປ" (ຂໍ້ 6), ມັນກໍ່ໄດ້ພຽງພໍສຳລັບຊາຍນັ້ນທີ່ຈະຈັບມືຂອງເປໂຕ. ເມັດຜັກກາດນ້ອຍໆຢ່າງບໍ່ໜ້າເຊື່ອພຽງ 1/8 ອິນຈ (inch) ຂອງເສັ້ນຜ່າສູນກາງ-ແຕ່ພຣະເຢຊູໄດ້ກ່າວວ່າ, "ເຮົາບອກທ່ານຕາມຄວາມຈິງວ່າ, ຖ້າທ່ານມີຄວາມເຊື່ອກັບເມັດຜັກກາດເມັດນຶ່ງພວກທ່ານຈະສັ່ງພູໜ່ວຍນີ້ວ່າ 'ຈົ່ງເຄື່ອນຈາກບ່ອນນີ້ໄປຢູ່ບ່ອນນັ້ນ' ມັນກໍ່ຈະເຄື່ອນໄປບໍ່ມີສິ່ງໃດທີ່ທ່ານເຮັດບໍ່ໄດ້." (ມັດທາຍ 17:20). ແລະບໍ່ມີສິ່ງໃດເປັນໄປບໍ່ໄດ້! ທີ່ຊາຍຄົນນຶ່ງຍືນຢູ່ກັບເປໂຕແລະໂຍຮັນຜູ້ທີ່ສາມາດພິສູດໄດ້ໃນເລື່ອງນັ້ນ. ນອກເໜືອຈາກການປິ່ນປົວທາງດ້ານຮ່າງກາຍ, ພຣະເຢຊູໄດ້ປິ່ນປົວລາວທາງຝ່າຍວິນຍານ, ແລະພຣະອົງສາມາດເຮັດເຊັ່ນດຽວກັນແກ່ທ່ານດ້ວຍ.

ທ່ານເຫັນຫຼັກຖານຢູ່ໃສໃນວັດທະນະທັມຂອງພວກເຮົາວ່າປະຊາຊົນຕ້ອງການການຟື້ນຟູ?

**2. ກິຈການ 3:19-21**

19. ເຫດສັນນັ້ນທ່ານທັງຫຼາຍຈຶ່ງຖິ້ມໃຈເກົ່າເອົາໃຈໃໝ່ແລ້ວຫຼົບລ່າວຕ່າວຄືນ ເພື່ອພຣະເຈົ້າຈະຊົງລົບລ້າງຄວາມຜິດບາບຂອງພວກທ່ານເສັ້ງ. 20. ເພື່ອເວລາແຫ່ງຄວາມພັກຜ່ອນຢ່ອນໃຈ ຈະໄດ້ມາຈາກພຣະພັກຂອງອົງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າ ເພື່ອພຣະອົງຈະໄດ້ຊົງໃຊ້ພຣະຄຣິດຊົງກຳນົດໄວ້ແລ້ວນັ້ນມາເພື່ອທ່ານທັງຫຼາຍ ຄົບພຣະເຢຊູ. 21. ພຣະອົງນັ້ນຟ້າສວັນຈະຕ້ອງຮັບໄວ້ຈົນເຖິງເວລາເມື່ອສິ່ງສາຣະພັດຈະຕັ້ງຂຶ້ນໃໝ່ ຕາມທີ່ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງກ່າວໄວ້ໂດຍປາກຂອງພວກຜູ້ປະກາດພຣະທັມບໍ່ຮູ້ສຸດຂອງພຣະອົງ ຕັ້ງແຕ່ຄາວບູຮານມາ.

"ຂ້າພະເຈົ້າມີຂ່າວດີແລະຂ່າວຮ້າຍ. ທ່ານຢາກໄດ້ຍິນອັນໃດກ່ອນກັນ?" ການສຶກສາຄັ້ງນຶ່ງໄດ້ພົບວ່າຜູ້ສົ່ງຂ່າວມັກໃຫ້ຂ່າວດີກ່ອນ. ເຂົາເຫັນວ່າເປັນວິທີທີ່ຈະຜ່ອນຄາຍຂ່າວຮ້າຍ. ແຕ່ການສຶກສາແບບດຽວກັນກໍ່ພົບວ່າພວກໄດ້ຍິນຂ່າວມັກຢາກໄດ້ຍິນຂ່າວຮ້າຍກ່ອນ.

ພວກເຮົາລ້ວນແຕ່ມັກຕອນຈົບດ້ວຍສິ່ງເປັນທາງບວກ. ເປໂຕໄດ້ນຳຂ່າວຮ້າຍມາກ່ອນ. ຂ່າວຮ້າຍໄດ້ຖືກປົກຫຸ້ມໃນການປິ່ນປົວຂອງ ຊາຍພິການ, ນັ້ນກໍຄື: ພວກທ່ານໄດ້ຂ້າຜູ້ທີ່ເປັນແຫຼ່ງຂອງຊີວິດ! ທ່ານອາດຈະໄດ້ກະທຳໃນຄວາມບໍ່ຮູ້ (ຂໍ້ 17), ໂດຍທີ່ບໍ່ເຂົ້າໃຈເຖິງ ຄວາມໝາຍຢ່າງເຕັມສ່ວນຂອງການປະຕິເສດແລະການບໍ່ຍອມຮັບພຣະເຢຊູ (ຂໍ້ 13-14), ແຕ່ມັນກໍຍັງເປັນຂ່າວຮ້າຍຢູ່ດີ. ພວກທ່ານ ມີມືໃນການຄົງພຣະບຸດຂອງພຣະເຈົ້າ. ຕອນນີ້ເປໂຕໄດ້ຕາມດ້ວຍຂ່າວດີ. ການກະທຳໃນອະດີດຂອງເຂົາເຈົ້າບໍ່ແມ່ນຈຸດຈົບຂອງເຮືອງ ຖ້າເຂົາເຈົ້າປະຕິບັດຕາມຄຳທີ່ເປໂຕໄດ້ເວົ້າຕໍ່ໄປ: “ເຫດສັນນັ້ນທ່ານທັງຫຼາຍຈົ່ງຖືມໃຈເກົ່າເອົາໃຈໃໝ່ແລ້ວຫຼົບລ່າວຕ່າງຄົນ” (ຂໍ້ 19), ປ່ຽນຄວາມຄິດຂອງທ່ານກ່ຽວກັບພຣະເຢຊູແລະຊີວິດທີ່ທ່ານໄດ້ດຳເນີນຢູ່ຫ່າງຈາກພຣະອົງ. ນີ້ແມ່ນຫຼາຍກວ່າການປ່ຽນແປງແລະປັບ ປ່ຽນຄວາມຄິດເຫັນຂອງທ່ານເຮືອງພຣະເຢຊູ: ມັນເປັນການປ່ຽນແປງທີ່ສົມບູນໃນທິດທາງ. ຮູບພາບທະຫານຢູ່ໃນຂະບວນແທ້ເດີນ ແຖວຜູ້ທີ່ໄດ້ຮັບຄຳສັ່ງວ່າ, “ຫັນຫຼັງກັບ.” ພວກເຂົາເຈົ້າກໍຫັນກັບໄປໃນທິດທາງກົງກັນຂ້າມ, ມັນເປັນຄຳສັ່ງຕໍ່ຜູ້ຊົນໃນມື້ນັ້ນ, ແລະມັນ ແມ່ນການເຊື່ອເຊີນທີ່ພວກເຮົາໄດ້ຮັບ. ເປໂຕຊີ້ໃຫ້ເຫັນສາມສິ່ງທີ່ພຣະເຈົ້າເຮັດເມື່ອພວກເຮົາກັບໃຈແລະຫັນກັບຄືນ.

**1. ບາບຂອງທ່ານຖືກລົບລ້າງ.** “ເຊັດອອກ” (ຂໍ້ 19) ໝາຍເຖິງ “ລືບອອກ.” ນ້ຳມືກບໍ່ໄດ້ຊຶມເຂົ້າໄປໃນແຜ່ນກະດາດໜັງໃນສະຕະ ວັດທຳອິດຊຶ່ງບໍ່ເໝືອນກັບນ້ຳມືກຢູ່ໃນເຈັ້ງທີ່ທັນສມັຍຂອງພວກເຮົາ. ຟອງນ້ຳປຽກສາມາດລືບສິ່ງໃດກໍຕາມທີ່ຢູ່ເທິງກະດາດໜັງ ໃນ ແບບດຽວກັນທີ່ພວກເຮົາສາມາດລືບກະດານຂາວໃນປະຈຸບັນນີ້. ມັນບໍ່ສຳຄັນວ່າພວກເຮົາຈະເປັນຮອຍດ່າງຈາກຄວາມລົ້ມເຫຼວທີ່ຜ່ານ ມາ, ການກະບົດ, ແລະບາບຂອງພວກເຮົາແນວໃດ; ການສິ້ນພຣະຊົນຂອງພຣະຄຣິດເທິງໂມ້ກາງແຂນຈະລືບລ້າງອອກຢ່າງເຕັມສ່ວນ ແລະເຮັດໃຫ້ເຮົາສະອາດໄດ້. **2. ລະດູການແຫ່ງຄວາມສົດຊື່ນມາຈາກການປະກົດຕົວຂອງພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າ.** ພຣະເຢຊູບໍ່ພຽງແຕ່ເອົາ ຄວາມຊົ່ວຮ້າຍອອກ: ພຣະອົງໄດ້ແທນທີ່ມັນດ້ວຍບາງສິ່ງບາງຢ່າງທີ່ດີສຳລັບພວກເຮົາສ່ວນໃຫຍ່, ລະດູໃບໄມ້ຫຼິ້ນແມ່ນໃກ້ເຂົ້າມາຢ່າງ ໄວວາ, ອີງຕາມບ່ອນທີ່ທ່ານຢູ່, ທ່ານອາດຈະໄດ້ເລີ່ມເຫັນການບອກເລົ່າຂອງລະດູໃບໄມ້ຫຼິ້ນຫຼັງຈາກມື້ທີ່ຮ້ອນແຮງຂອງເດືອນສິງຫາ, ມື້ທຳອິດທີ່ທ່ານຢ່າງອອກໄປຂ້າງນອກແລະຮູ້ສຶກວ່າມີການປ່ຽນແປງທີ່ສຳຄັນຂອງອຸນຫະພູມທີ່ສົດຊື່ນຫຼາຍ. ຫຼັງຈາກຊີວິດຂອງຄວາມ ບາບທີ່ຮ້ອນອົບເອົາ, ລົມເຢັນແຫ່ງການໃຫ້ອະພິຍທີ່ສົດຊື່ນ. **3. ພຣະອົງຈະສົ່ງພຣະເຢຊູ, ຜູ້ທີ່ໄດ້ຮັບການແຕ່ງຕັ້ງໃຫ້ທ່ານເປັນພຣະ ເມຊີອາ.** ພວກເຮົາສາມາດປະສົບການຄວາມໃຫ້ອະພິຍແລະຄວາມສົດຊື່ນຂອງການປະທັບຢູ່ດ້ວຍຂອງພຣະອົງໃນຊີວິດຂອງພວກ ເຮົາ, ແຕ່ນັ້ນກໍເປັນພຽງຄວາມນິກົດຂອງສິ່ງທີ່ຈະມາເຖິງ ເມື່ອພຣະເຢຊູກັບມາຕັ້ງອານາຈັກນິລັນດອນຂອງພຣະອົງ.

ເມື່ອໃດທີ່ທ່ານໄດ້ເຫັນການກັບໃຈນຳໄປສູ່ການຟື້ນຟູ?

**3. ກິຈການ 3:22-26**

22. ສ່ວນໂມເຊໄດ້ກ່າວໄວ້ວ່າ, “ພຣະຜູ້ເປັນເຈົ້າ ພຣະເຈົ້າຂອງທ່ານທັງຫຼາຍຈະຊົງໃຫ້ຜູ້ປະກາດພຣະທັມຜູ້ນຶ່ງ ເກີດຂຶ້ນຈາກຈຳພວກ ພື້ນຜູ້ຂອງພວກທ່ານເໝືອນຢ່າງເຮົາ ພວກທ່ານຈະຕ້ອງເຊື່ອຟັງທຸກສິ່ງທີ່ທ່ານຈະບອກແກ່ພວກທ່ານ. 23. ແລ້ວກໍຈະໄດ້ເປັນມາດັ່ງ ນີ້ວ່າ ທຸກຄົນທີ່ບໍ່ເຊື່ອຟັງຜູ້ປະກາດ ພຣະທັມຜູ້ນັ້ນ ຄົນນັ້ນຈະຖືກຕັດຂາດໃຫ້ຈົບຫາຍໄປຈາກພິລເມືອງ.” 24. ບັນດາຜູ້ປະກາດພຣະ ທັມທີ່ໄດ້ກ່າວໄວ້ ນັບຕັ້ງແຕ່ຊາມເອນເປັນລຳດັບມາ ກໍໄດ້ປະກາດເຖິງຄາວນີ້ເໝືອນກັນ. 25. ທ່ານທັງຫຼາຍເປັນລູກຫຼານຂອງຜູ້ປະ ກາດພຣະທັມ ແລະຂອງພຣະສັນຍາທີ່ພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງສັນຍາໄວ້ແກ່ບັນພະບຸຣຸດຂອງພວກທ່ານ ຄືໄດ້ຊົງກ່າວກັບອັບຣາຮາມວ່າ “ຄອບຄົວທັງໝົດທົ່ວແຜ່ນດິນໂລກຈະໄດ້ພອນເພາະເຊື້ອສາຍຂອງເຈົ້າ.” 26. ເມື່ອພຣະເຈົ້າໄດ້ຊົງບັນດານໃຫ້ອົງຜູ້ຮັບໃຊ້ຂອງພຣະ ອົງເປັນຄົນມາແລ້ວ ກໍຊົງໃຊ້ພຣະອົງມາຍັງທ່ານທັງຫຼາຍກ່ອນ ເພື່ອອວຍພຣະພອນແກ່ພວກທ່ານ ໂດຍໃຫ້ທຸກຄົນກັບຈາກການຊົ່ວ ຮ້າຍຂອງຕົນ.”

ນີ້ງ່າຍກວ່າທີ່ທ່ານບໍ່ພໍໃຈທີ່ສຸດທີ່ຄຣິສະຕຽນສາມາດເວົ້ານັ້ນກໍຄືພຣະເຢຊູເປັນທາງດຽວຫາພຣະເຈົ້າ. ເຮົາຖືກເບິ່ງວ່າເປັນຄົນທີ່ຈອງ ຫອງແລະໃຈແຄບເພາະເຮົາເອົາພຣະຄຳຂອງພຣະເຢຊູຕາມຕົງຂອງພຣະອົງທີ່ໄດ້ກ່າວວ່າ, “ເຮົາເປັນທາງນັ້ນ, ເປັນຄວາມຈິງ, ແລະ ເປັນຊີວິດ, ບໍ່ມີຜູ້ໃດມາຫາພຣະບິດາໄດ້ນອກຈາກຈະມາທາງເຮົາ” (ໂຍຮັນ 14:6). ແຕ່ນັ້ນບໍ່ແມ່ນພຽງແຕ່ຄວາມຮູ້ສຶກຂອງຄົນພາຍ ນອກທີ່ເບິ່ງໄປທີ່ໂບດ; ເຖິງ 70 ເປີເຊັນຂອງຄົນທີ່ອ້າງວ່າເປັນຄຣິສະຕຽນເວົ້າວ່າຄົງມີຫຼາຍທາງໄປຫາພຣະເຈົ້າ. ເປໂຕແນ່ນອນວ່າ

ຈະບໍ່ເຫັນດີກັບທັສະນະທີ່ຜິດພາດນັ້ນ. ລາວໄດ້ຍິນພຣະເຢຊູເວົ້າເຣື່ອງການອ້າງເອົາຄວາມພິເສດນັ້ນດ້ວຍທູຂອງລາວເອງ. ຖ້າມີຫຼາຍກວ່ານຶ່ງທາງທີ່ໄປຫາພຣະເຈົ້າເປັນຫຍັງພຣະເຢຊູຈຶ່ງຕ້ອງຕາຍເທິງໄມ້ກາງແຂນ? ແມ່ນແຕ່ພຣະເຢຊູເອງກໍໄດ້ອະທິຖານວ່າ, “ພຣະບິດາເອີຍ, ຖ້າເປັນໄດ້, ຂໍໃຫ້ຈອກນີ້ເລື່ອນພົ້ນໄປຈາກລູກທ່ານ” (ມທ 26:39). ບໍ່ມີທາງອື່ນອີກ, ແລະພຣະເຢຊູໄດ້ໄປທີ່ໄມ້ກາງແຂນ.

**ເສັ້ນທາງອື່ນໃດທີ່ຜູ້ຄົນພາຍາມນອກຈາກພຣະຄຣິດເພື່ອຊອກຫາຄວາມລອດ?**

ຂ້າພະເຈົ້າມັກອ່ານພຣະຄໍາພີເດີມ. ໂດຍສະເລັ່ງແລ້ວ ຂ້າພະເຈົ້າອ່ານພຣະຄໍາພີຈົບສາມຫາສີ່ຄັ້ງໃນແຕ່ລະປີ, ແລະຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ເຮັດກໍເພາະວ່າຂ້າພະເຈົ້າມັກອ່ານພຣະຄໍາຂອງພຣະເຈົ້າ. ແລະທຸກໆຄັ້ງທີ່ຂ້າພະເຈົ້າໄດ້ຜ່ານພຣະຄໍາພີເດີມ-ທຸກໆຄັ້ງ-ຂ້າພະເຈົ້າເຫັນພຣະເຢຊູຜູ້ເປັນພຣະເມຊີອາ. ຫຼັງຈາກການພື້ນຄົນພຣະຊົນຂອງພຣະອົງ, ພຣະເຢຊູໄດ້ສອນລູກສິດທີ່ສັບສົນສອງຄົນໃນເສັ້ນທາງໄປຫາເອມາອຸດວ່າ: “ພຣະອົງຈຶ່ງຊົງອະທິບາຍພຣະຄໍາພີທັງໝົດທີ່ກ່ຽວກັບພຣະອົງເອງໃຫ້ເຂົາຟັງຕັ້ງແຕ່ໂມເຊແລະບັນດາຜູ້ປະກາດພຣະທັມ.” (ລູກາ 24:27). ພຣະຄໍາພີພາສາເຮັບເຮີ-ພາກພຣະຄໍາພີເດີມ-ເປັນເຣື່ອງໃຫຍ່ກ່ຽວກັບພຣະເມຊີອາ. ດັ່ງທີ່ໂມເຊໄດ້ກ່າວໄວ້ວ່າ, “ພວກທ່ານຈະຕ້ອງເຊື່ອຟັງທຸກສິ່ງທີ່ທ່ານຈະບອກແກ່ພວກທ່ານ.” (ກິຈການ 3:22). ເມື່ອໂມເຊໄດ້ເວົ້າວ່າຈິ່ງຟັງ, ລາວໄດ້ໃຊ້ຄໍາເວົ້າພາສາເຮັບເຮີ ຊາມາ (shama) ຊຶ່ງມີຄວາມໝາຍຫຼາຍກວ່າການໄດ້ຍິນຖ້ອຍຄໍາ. ມັນປະກອບມີການປະຕິບັດ. ພວກເຮົາໄດ້ຍິນບາງສິ່ງບາງຢ່າງ, ແລະພວກເຮົາປະຕິບັດຕາມສິ່ງທີ່ພວກເຮົາໄດ້ຍິນ. ພວກພໍ່ແມ່ເຂົ້າໃຈເຣື່ອງນີ້. ຖ້າທ່ານເຄີຍເວົ້າຢ່າງໜັກແໜ້ນກັບເດັກນ້ອຍ (ຫຼືອາຍຸສາມສິບປີທີ່ອາໄສຢູ່ໃນທ້ອງຖິ່ນ), “ທ້ອງນີ້ຕ້ອງສະອາດ” ແລ້ວເພີ່ມດ້ວຍການຢຸດຊົ່ວຄາວວ່າ, “ເຈົ້າໄດ້ຍິນຂ້ອຍກໍລັງເວົ້ານີ້ບໍ່? ເຈົ້າເຂົ້າໃຈພາສາເຮັບເຮີບໍ່! ທ່ານບໍ່ພຽງແຕ່ຖ່າຍທອດຂໍ້ມູນ; ທ່ານຄາດຫວັງວ່າບາງສິ່ງບາງຢ່າງຈະເຮັດກັບຂໍ້ມູນນັ້ນ. ອະນາມັຍທ້ອງ-ດຽວນີ້! ຟັງພຣະເມຊີອາແລະເຮັດສິ່ງທີ່ພຣະອົງເວົ້າ. ກັບໃຈແລະຫັນໄປຫາພຣະເຈົ້າ. ເພິ່ນເປັນພຽງຜູ້ດຽວທີ່ຄວນຟັງ. ມີຂ່າວດີເພາະວ່າພຣະອົງຕ້ອງການໃຫ້ພວກເຮົາມາຫາພຣະອົງ. ພຣະອົງຕ້ອງການທີ່ຈະຊ່ວຍພວກເຮົາ. ພຣະອົງຢາກໃຫ້ພອນແກ່ເຮົາ. ແຕ່ມັນຜ່ານພຣະອົງ-ແລະຜ່ານພຣະອົງເທົ່ານັ້ນ.

**ນໍາໃຊ້ໃນຊີວິດ**

ພຣະເຢຊູຢາກກໍ່ສ້າງທ່ານຂຶ້ນໃໝ່ກັບຈຸດປະສົງທີ່ທ່ານໄດ້ຖືກສ້າງຂຶ້ນມາ, ທ່ານຈະເຮັດແນວໃດກັບຄວາມຈິງນັ້ນ? ເລືອກນຶ່ງໃນການນໍາໃຊ້ໃນຊີວິດຕໍ່ໄປນີ້:

- **ກັບໃຈ.** ການກໍ່ສ້າງຂຶ້ນໃໝ່ເລີ່ມຕົ້ນໂດຍການມາຫາພຣະຄຣິດໃນການກັບໃຈແລະຄວາມເຊື່ອ. ຖ້າຫາກວ່າທ່ານບໍ່ເຄີຍໄດ້ຕັດສິນໃຈຂອງຊີວິດທ່ານກັບພຣະຄຣິດ, ທ່ານສາມາດເຮັດໄດ້ດຽວນີ້ເລີຍ. ລົມກັບບາງຄົນໃນກຸ່ມສຶກສາຄໍາພີຂອງທ່ານກ່ຽວກັບຄວາມປາຖນາຂອງທ່ານທີ່ຈະຕິດຕາມພຣະຄຣິດ.
- **ສົດຊື່ນຂຶ້ນໃໝ່.** ເຖິງແມ່ນວ່າເປັນຄຣິສະຕຽນແລ້ວ, ຊີວິດກໍສາມາດເປັນທີ່ທ້າທາຍ. ຂອບພຣະຄຸນຢ່າງຍິ່ງ, ທ່ານບໍ່ໄດ້ຢູ່ຄົນດຽວ. ໃຊ້ຄວາມຕັ້ງໃຈແລະເວລາທີ່ບໍ່ຮີບດ່ວນກັບພຣະເຢຊູໂດຍການອະທິຖານແລະການອ່ານພຣະຄໍາຂອງພຣະອົງ. ຂໍໃຫ້ພຣະວິນຍານຂອງພຣະອົງຊໍາຮະລ້າງເໜືອຕົວທ່ານເພື່ອໃຫ້ທ່ານເຂັ້ມແຂງຂຶ້ນ.
- **ບຸຣະນະ.** ໃຫ້ຄົນອື່ນເຫັນພຣະເຢຊູຢູ່ໃນຕົວທ່ານຂນະທີ່ທ່ານດໍາເນີນຊີວິດຕາມຈຸດປະສົງທີ່ໄດ້ຖືກສ້າງຂຶ້ນໃໝ່ ແລະຖືກພື້ນພູໃໝ່. ທ່ານບໍ່ສາມາດພື້ນພູຄົນອື່ນສູ່ຈຸດປະສົງຂອງເຂົາເຈົ້າໃນພຣະຄຣິດ, ແຕ່ທ່ານສາມາດເປັນພຍານໃຫ້ເຂົາເຈົ້າເຖິງວິທີທີ່ພຣະຄຣິດພື້ນພູ. ຈົ່ງກຽມພ້ອມທີ່ຈະບອກເຣື່ອງຂອງທ່ານໃຫ້ແກ່ທຸກຄົນທີ່ເຕັມໃຈຈະຟັງ.

ອຸປຸຖຸໂດຍ ລາວຊາວເທີນບັບຕິສສັມພັນ <https://ulsb.org/sunday-school-2/> ແປໂດຍ PA